

ENGLISH

Dear members and friends of the KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY (CYPRUS),

Don't miss our Online Science Café on Tuesday, March 28 at 20:00 (Cyprus time, UT+3) on Zoom platform. Find out about all astronomical events that will take place in April as part of the celebrations of the Global Astronomy Month. The [presentation](#) will be given by George Troullias (the National Coordinator of Astronomers Without Borders and the Global Astronomy Month in Cyprus). There will be a lot of different events and activities for everyone and the families. We will celebrate the International Day of Human Space Flight, the SunDay which is dedicated to our star the Sun, the international online Messier marathon, observations, research, light pollution awareness and many more. All meetings of Science Café sessions are free of charge and everyone can join. Codes and info for the meeting are published [here](#).

During April towards the West, two bright celestial objects follow the path of the Sun. These are planets Venus and Mars. It is possible to observe them by booking your own [private programs](#). Live the experience of unique planetarium programs, interesting collections of geological samples and space exhibits. Observe with professional telescopes, the planets and other gems of the night sky. You may also book our premises for astronomy themed birthday parties and enjoy unique experiences. All events are available in English, Russian or Greek languages.

Eclipse chasers have opportunity to observe the total phase of the solar eclipse in Australia on April, 20. For a whole minute, the Sun will disappear behind the lunar disk revealing the rare opportunity to observe Jupiter so close to the Sun.

The astronomy course for beginners "[Read the Sky](#)" is designed to help amateur astronomers to find interesting celestial bodies in the sky. The course will begin on April, 6. Tickets are available for [adults](#) and [students](#).

The 10th Cyprus Olympiad on Astronomy and Astrophysics will take place at the beginning of April and many students of the Kition Astronomy Academy will be participating. We wish them good luck!

If you wish to organize an astronomy or science related educational event feel free to [contact us](#).

Join our spacewalk...

Best regards,

George Troullias

Director, KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY





SPACEWALKER Volume: 16 Issue: 2

Sunday, March 26, 2023

ПО-РУССКИ

Дорогие друзья ПЛАНЕТАРИЯ И ОБСЕРВАТОРИИ КИТИОНА (КИПР),

Присоединяйтесь к нашему онлайн научному кафе во вторник, 28 марта в 20:00 (кипрское время, UT+3), чтобы узнать обо всех астрономических событиях, которые пройдут в апреле в рамках празднования Всемирного месяца астрономии. [Презентацию](#) проведёт Георгий Трулляс (Национальный координатор организации «Астрономы без границ» и Всемирного месяца астрономии на Кипре). Будет много разных мероприятий и мероприятий для каждого и для всей семьи. Мы будем отмечать Международный день полета человека в космос, SunDay, посвященный нашей звезде Солнцу, международный онлайн-марафон Мессье, будут проводиться наблюдения, исследования, изменение светового загрязнения и многое другое. Эта встреча, как и все онлайн научные кафе, проходят бесплатно на платформе зум. Приглашаются все желающие. Полный список [прошедших и следующих встреч](#) можно посмотреть на сайте Планетария и обсерватории Китиона.

Каждый вечер в апреле на западе два ярких небесных светила следуют по пути Солнца. Это планеты Венера и Марс. Их можно пронаблюдать во время вашей [приватной программы](#). В неё входит уникальная программа Планетария на выбор и наблюдения в большие телескопы Обсерватории. Вы можете забронировать у нас программу дня рождения, посвященной астрономии, и получить уникальные впечатления. Эти программы доступны на английском, русском или греческом языках.

Астрономический цикл для начинающих «[Читай небо](#)» разработан так, чтобы любитель астрономии без начальной подготовки смог научиться находить на небе любое светило. Цикл начинается 6 апреля. Билеты доступны для [взрослых](#) и [студентов](#).

Если вы хотите организовать образовательное мероприятие по астрономии или науке, [обращайтесь к нам](#).

Присоединяйтесь к нашей космической прогулке...

С наилучшими пожеланиями,

George Troullias

Director, KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY

9 Ammochostou Street, Kiti, Larnaca, 7550, CYPRUS

Contact Phone: + 357 99991111

WEBSITE: www.astronomycyprus.eu

E-MAIL: planetarium@cytanet.com.cy

FACEBOOK: <http://www.facebook.com/groups/kition/>

